
Tartu Mart Reiniku kooli hoolekogu koosoleku protokoll 

Hoolekogu koosolek toimus 18. okt 2022 kell 18.00 kuni 19.30 Vanemuise õppehoones. 

Osalesid: Riina Reinhold, Jaanika Reilik-Bakoff, Helen Kiviste, Kristi Terep, Riina Järvela, 

Kanni Labi, Maido Puna, Jarno Laur, Hanna Anepaio, Emma Saviauk, Marie Goredeeva. 

Ei osalenud: Rita Ehasalu, Gea Kangilaski. 

Kutsutud osaleja: direktor Enn Öpik 

 

Koosoleku päevakord: 

1. Hoolekogu esimehe valimine 

2. Hoolekogu koosoleku protokollija valimine 

3. Hoolekogu tööplaani koostamine ja kinnitamine 

4. Koolipäeva hilisem algus - kogemusi jagab Tartu Kivilinna Kooli direktor Karin Lukk 

6. Ülevaade hetkeolukorrast - direktor 

7. Kohapeal algatatud 

 

Hoolekogu esimehe valimine. 

Kandidaadiks esitati Jaanika Reilik-Bakoff. 

Hääletuse tulemusena valiti kandidaat ühehäälselt esimeheks. 

 

Protokollija määramine. 

Protokollijaks Kristi Terep. Tema puudumisel Riina Järvela. 

 

Töökord 

 

Kogunetakse orienteeruvalt 1x kvartalis, kui pole vaja tihemini. 

 

 



Koolipäeva hilisem algus - kogemusi jagab Tartu Kivilinna Kooli direktor 

Karin Lukk 

- 3 aastat rakendatud. Esmalt tehti personali seas küsitlus, kus 20% kohe valmis kaasa 

minema ja 80% pigem kõhklevad. Meie põhimõte, et kui miski asi on teaduslikult 

tõendatud, et see on kasulik, siis me tegutseme. 

- otsuse aluseks uneuuringud - teatud vanuses lastel unerütm muutub (tekib vajadus 

hiljem magama minna. Sealt tulenevalt tahetakse ka hiljem ärgata). 

- Ainult kellaaega muuta ei saa, sest sel juhul lõppeks koolipäev hiljem, aga huviringid 

jmt. algavad pärast kooli. 

- Kaasnevad muud muutused ja õpetajad peavad olema valmis muutuseid tegema. 

Meel peab muutusteks avatud olema. 

- paaristunnid. Meil alguses oli 70 min tund ja 20 min vahetund. Nüüd 75/15. 

75 min tehakse õpetajaga koos ja 15 min on iseseisev õpe (kodus/vahetunnis 

tehakse see ära). Õpetaja peab olema valmis juhendama iseseisvat tööd. 

Videoõpe ei toimi. Parim, kui Stuudiumis õpetajale kiri saata või otsekontakt 

koolis. Õpetajaga koos tunnis iseseisvat tööd ei tehta. Taoline süsteem eeldab 

õpetajalt tundide ringi tegemist. 

- On ka lühikesi tunde, kui nädalas 3 h. 

- oluline tähelepanu pöörata lastele, kes iseseisvalt tööd ei tee. Meil on nendest 

1 grupp, kes peale koolipäeva sot.pedagoogi valve all töid teevad. 

- Õpitulemused - kas langevad? 

- USA põhjal on õpitulemused paremad. 

- Praeguse tulemusena - õpitulemused samad, v.a matemaatika, mille languse 

põhjust näeme Covid-perioodis. 

- Miks me selle ette võtsime: 

- laste uni 

- et saaks õppekoormust maha võtta 

- et saaks koolikoti kergemaks 

- et saaks rohkem süveneda. Varasemalt toimus erinevate tundide vahetumisel 

pidev ümber lülitumine. 

- Tagasiside 1 aasta järel: 

- jõuluks olid kõik asjaga kohanenud 

- esimene osa tunnist on õpetaja aktiivsem, teine osa õpilane 

- Kuidas lahendatud see, et osad lapsed peavad vara kooli tulema? 

- saavad raamatukogus olla 

- hommikuring, mida veab tantsuõpetaja ja kuhu peab registreeruma 

- Algklassid kogunevad 8.45 ja vestlevad oma klassijuhatajaga. 

- Algklassid käivad pikas vahetunnis õues. Söömine on jagatud. 

- Hommikuti ringid, koorid, järelvastamised, arenguvestlused. 

- Peab otsustame, et kas selline süsteem sobib või milline süsteem üldse sobib?! 

- Meil on pidev monitoorimine läbi küsitluste. Alguses üle poole õpetajate olid kõhklevad. 

Kui küsitlus näitab, et midagi halvasti, siis muudame. 

- Algus võiks olla õppeaasta algusest. 

- Süsteem tuleks igast aspektist läbi mõelda. 

- Ka ATH lastele sobib paremini – vähem hüplik. 

- III kooliaste vajab suuremat tähelepanu, et aktiivsed õpimeetodid leiaks kasutust. 



- Kui alustasime, siis lapsevanemad andsid krediiti. Ütlesime välja, et aasta pärast 

küsime arvamust ja kui on rahulolematu, siis läheme vanale süsteemile tagasi. 

- Pidev TAGASISIDE! 

- 75 min tund/15 min vahetund töötab hästi 

- Kui nädalas 3h, siis on 40 min tund pikk, siis iseseisev töö 5 min pikk. Siis pannakse 

2h iseseisevad tööd kokku. 

- areng tuleb läbi õppimise ja pingutuse. Töö peabki pingutust nõudma. 

- Kui idee tundub hea, siis tasub pingutada. 

MRK õpilasesinduse seisukoht:tundub huvitav ja praktiline 

- leian, et praegu on vahetunnid liiga pikad – vahetunnid västavad. 

Kodukorda kirja panna kooli lisatunnid neile, kes ei tee iseseisvat tööd ära.  

Toimus Hoolekogu liikmete tutvustus. Ettepanek Jaanika Reilik-Bakoff esimeheks. Hääletus: 

valiti ühehäälselt esimeheks. 

Hoolekogu 4x aastas. Järgmine hoolekogu 17. jaanuar 18:00. 

 

- 9. klasside lõpuaktuse teema - on juba räägitud ja lahendatud. 

 

- Hoolekogu pooldab hilisemat algusaega. Tuleks kaardistada murekohad.  Tuleks luua 

vanematest ja koolitöötajatest ühine töögrupp, kes hakkaks antud teemat vedama, et uuel 

õppeaastal oleks kõik muutuseks valmis. 

- Enn Ööpik: “Kiri Tartu LV haridusosakonda seoses muusikaklasside katsetega edastatud!” 

 

Protokollis K. Terep 

/allkirjastatud digitaalselt/ 

 

Koosolekut juhatas J. Reilik-Bakhoff 

/allkirjastatud digitaalselt/ 

 

 


